
Færøudvalget

Til: Forsvarsministeren

Dato: 17. august 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FÆU alm. del

Spørgsmål 7
Tidlig eftermiddag den 5. august 2023 kom en uventet gæst flyvende meget lavt over 
Færøerne. Der var tale om et amerikansk militærfly, en Lockheed C-130 Hercules, som 
bl.a. kunne ses over Tórshavn og Skálafjørður. Hverken Arktisk Kommando eller det fær-
øske udenrigsministerium var informeret om overflyvningen. Amerikanske militærfly har 
diplomatisk tilladelse at flyve i færøsk luftrum, og formelt ligger afgørelsen om at bekræfte 
eller nægte militærfly adgang til færøsk luftrum ikke hos det færøske udenrigsministerium, 
men landsstyret har bedt om at blive orienteret før det sker. Det skete ikke i dette 
tilfælde. Den færøske regering er fuldt indstillet på, at der kommer til at være en øget 
militæraktivitet i NATO-regi på Færøerne, men man har sat den betingelse, at de færøske 
myndigheder bliver informeret først. Vil ministeren oplyse, om forsvarsministeriet eller 
andre danske myndigheder var orienteret om det amerikanske militærflys overflyvning, og 
om der blevet taget skridt til at orientere de færøske myndigheder?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sjúrður Skaale (JF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sjurdur.Skaale@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Anna Falkenberg
formand
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